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Každý moc dobře ví, jak je voda důležitá. Bez vody by nebyl život, ani lidé, ani 

zvířata, ani rostliny. Na Zemi by nebylo vůbec nic. Bohužel si vody mnoho lidí neváží. 

Vodou plýtvají a znečišťují ji. Ale ne vždy a ne všude je voda samozřejmostí. Nejlepší 

způsob, jak se přesvědčit o důležitosti vody, je praktická zkušenost. 

Každý rok jezdíme s naším turistickým oddílem na letní prázdninový tábor. Loni 

jsme měli téma celotáborové hry Avatar. Jedním z nejdůležitějších úkolů bylo udržovat 

při životě náš posvátný strom. Jednoho dne se naše úroda zmenšila a my začali pomalu 

slábnout. Bez posvátného stromu bychom nepřežili, proto jsme ho museli rychle 

zachránit. Ke společnému životu bylo třeba najít živou vodu. Nevěděli jsme však, kde ji 

hledat. 

Vydali jsme se pro radu k šamanovi, který nám moc nechtěl pomoct. Když jsme 

mu však vysvětlili, že posvátný strom umírá a my s ním, tak nám mapu k živé vodě chtěl 

dát, ale nevěděl, kde ji má. Po nějaké době hledání si vzpomněl, že ji má nakreslenou 

na zádech. Mapu nám ukázal a my si museli zapamatovat, kudy máme jít. Problém byl, 

že cesta k živé vodě vedla na opačnou stranu, než kde stál náš posvátný strom. Museli 

jsme vymyslet způsob, jakým dostat živou vodu co nejrychleji k posvátnému stromu. 

Nejdříve jsme vyrobili nosítka ze dřeva, provazů a misku, do které jsme živou 

vodu měli nabrat. Pak jsme se vydali na cestu, která vedla přes potoky, husté lesy         

a trnité křoví. K živé vodě jsme se nakonec dostali a přes všechny překážky jsme ji 

donesli zpět k našemu stromu. Donesli jsme dost živé vody, abychom posvátný strom 

zachránili. Spolu s ním jsme i my začali sílit a úroda zase vzkvétala. Bez živé vody 

bychom náš posvátný strom nezachránili, úroda by přestala růst a náš kmen by zanikl. 

Bereme vodu jako samozřejmost. Když máme žízeň, otočíme kohoutkem              

a napustíme si plnou sklenici. Když nám usychají květiny na zahradě, natáhneme hadici, 

otočíme kohoutkem a květiny zalijeme. Když je nám horko nebo jsme špinaví, jdeme 

do sprchy, otočíme kohoutkem a osprchujeme se. Není to tak dávno, kdy lidé museli 

pro vodu chodit a na některých místech Země je voda stále nad zlato. I my, kteří máme 

vody dost, bychom si měli připomínat, jak je voda důležitá. 


